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Объект исследования – феномен мема в Интернет-коммуникации 

Предмет исследования – содержательные характеристики мема в 

Интернет-коммуникации 

Цель исследования – установить содержательные характеристики 

интерпретации Интернет-мемов индивидами с различным уровнем интеллекта 

Основные результаты. Мем представляет собой определенную 

единицу информации, зачастую существующую в рамках Интернет-

пространства, обладающую способностью к репликации и тенденцией к 

сохраняемости; также в рамках Интернет-коммуникации Интернет-мем 

представляет собой средство Интернет-коммуникации, используемое для 

компактизации и трансляции содержимого в виде медиа. Интернет-

коммуникация является неотъемлемой частью коммуникации человека в 

современном мире и влияние её все растет. Интернет-коммуникация 

характеризуется использованием технических средств и высоких технологий, 

опосредованностью, а также определенной психологической спецификой 

общения внутри сети в силу обезличивания и анонимизация участников 

коммуникации. Мем является одним из ключевых средств современной 

Интернет-коммуникации. В рамках Интернет-коммуникации мем выполняет 

ряд информационных, культурологических и психологических функций. Во 

взаимодействии мем может быть использован как позитивный триггер и 

элемент разрядки, шутки, а может быть использован как средство оказания 

психологического дискомфорта и давления. Мем консолидирует и 

транслирует информацию в различных формах. В силу своей тенденции к 

сохраняемости и актуальности, мем служит косвенным триггером событий, 

актуальных тем и настроений, происходивших в определенный момент в 

конкретной социальной структуре. Выявлены статистически значимые 

взаимосвязи между успешной и полной интерпретацией и пониманием 

различных типов Интернет-мемов и уровнем интеллекта. Более сложные по 

форме кодирования информации и специфические по содержательному 

компоненту статистически значимо интерпретируются респондентами с более 

высоким IQ с большей точностью, так же респондентам с большим 

коэффициентом интеллекта проще интерпретировать данные мемы, они с 

большей вероятностью способны уловить их идею, вникнуть в контекст и 

оценить юмор. Простые по своей форме и содержанию мемы с одинаковым 



успехом воспринимаются и декодируются большей частью испытуемых, вне 

зависимости от уровня интеллекта. 
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The substantial characteristics of the interpretation of Internet-memes by 

individuals of youthful age with different levels of intelligence: resume / Ruslan 

Plesnialou; Faculty of Philosophy and Social Sciences, Department of Psychology; 

scientific adviser S.I. Khonski 

Object of research: the meme phenomenon in Internet communication 

 Subject of research: the substantial characteristics of the meme in Internet 

communication 

 Purpose of research: to establish substantial characteristics of interpretation 

Internet-memes by individuals with different level of intelligence 

 The results.  Meme is a unit of information that often exists on the Internet, 

with a capacity for replication and a tendency to persist; also as part of Internet 

communications, Internet meme is an Internet communication tool used for 

compiling and transmitting content in the form of media. Internet communication is 

an integral part of human communication in the modern world and its influence is 

growing. Internet communication is characterized by the use of technical means and 

high technologies, indirectness, as well as certain psychological specificity of 

communication within the network due to depersonalization and anonymization of 

communication participants. Mem is one of the key means of modern Internet 

communication. Meme performs a number of informational, cultural and 

psychological functions in Internet communication. In the interaction of memes can 

be used as a positive trigger and element of discharge, jokes, and can be used as a 

means of providing psychological discomfort and pressure. Meme consolidates and 

broadcasts information in various forms. Due to its tendency to remain and relevance 

the meme serve as an indirect trigger of events, topical themes and moods that took 

place at a certain moment in a particular social structure. Statistically significant 

interrelations between successful and complete interpretation and understanding of 

different types of Internet memes and the level of intelligence are revealed. More 

complex information coding forms and content-specific interpretations are 

statistically significant for respondents with higher IQs, and for respondents with 

higher IQs it is easier to interpret meme data, they are more likely to understand their 

idea, understand the context and evaluate humor. Simple in form and content memes 

with equal success are perceived and decoded by most of the subjects, regardless of 

the level of intelligence. 
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